
Verslag VERGADERING 

GROS – 22 juni 2021 
Cafetaria GC Felix Sohie - 20u 

Aanwezig/verontschuldigd: 

Aanwezig Boel Frank (Oxfam-Wereldwinkel) 

Aanwezig Bockstal Maryleen (Broederlijk Delen en Ekimanyelo vzw) 

 Bockstal Marie-Paule (Adviseur) 

Aanwezig De Rudder Carmen (Voorzitter - Onafhankelijk lid) 

Aanwezig Dhont Beatrijs (Oxfam-Wereldwinkel en Viva Salud) 

 Muyldermans Joke (Impore) 

Aanwezig Vandebroek Sandra (11.11.11) 

Aanwezig Van Geyseghem Agnes (WSM, Femma en Martin De Kegel vzw) 

Aanwezig van Gisteren Rein (Viva Salud) 

Verontschuldigd Van Thielen Elke (Onafhankelijk lid) 

Aanwezig Vanthillo Anita (11.11.11) 

Aanwezig Wallace Aletha (LEEF Foundation) 
  

Aanwezig Vanderlinden Annelies - Schepen van ontwikkelingssamenwerking 

Aanwezig De Rudder Marijke – Dienst Vrije Tijd (verslag) 

 

Maurice Claassens toonde interesse in de GROS en nam vorige week ook al deel aan de 

trekkersgroep FairTrade Gemeente. Hij is vanavond verontschuldigd. 

Welkom ook aan de jongste telg van de GROS en proficiat aan Aletha en familie! 

 

1.  FINANCIEN EN SUBSIDIES 

1.1. Financiën: 

Beatrijs bezorgde het overzicht met de stand van zaken 2021 en bevestigt dat de 1ste schijf 

gestort werd begin maart. Er zijn geen speciale opmerkingen te melden. Door de gebundelde 

behandeling van subsidieaanvragen en door de coronamaatregelen (geen initiatieven) waren er 

dit jaar nog maar weinig uitgaven. 

 

1.2. Subsidieaanvragen 2021: 

• Steun aan organisaties met actief lid/leden in Hoeilaart:  

Viva Salud: sprekend filmpje ‘Duurzame ontwikkeling, wat is dat eigenlijk? 

(https://www.youtube.com/watch?v=OlE5sXcoFHs&t=5s) 

Rein geeft nog een woordje uitleg bij de ingediende aanvraag en geeft aan dat er mogelijks ook 

in het najaar nog een activiteit in Hoeilaart komt > idee om bijvoorbeeld een avond rond het 

thema in te richten (cfr Els Hertogen van 11 die een lezing gaf over het boek dat ze schreef), 

een film te programmeren, iets te doen in opvolging van zijn toelichting rond communicatie van 

een tijdje geleden.  

Je vindt het jaarverslag 2020 van Viva Salud intussen via https://www.vivasalud.be/wp-

content/uploads/2021/06/VS_JAARVERSLAG20120_NL_lowres.pdf  

Anita meldt dat Els Hertogen al uitgenodigd werd om in november te komen spreken. 

Liberia Entrepreneur Educational Foundation (LEEF) 

Aletha vult de gegevens uit de subsidieaanvraag verder aan met een update over de stand van 

zaken van het project in Liberia: nu afwerking van de klassen waarvoor veel ter plaatse 

https://www.youtube.com/watch?v=OlE5sXcoFHs&t=5s
https://www.vivasalud.be/wp-content/uploads/2021/06/VS_JAARVERSLAG20120_NL_lowres.pdf
https://www.vivasalud.be/wp-content/uploads/2021/06/VS_JAARVERSLAG20120_NL_lowres.pdf


gemaakt wordt – ook rond sanitaire voorzieningen zijn er aantal realisaties waarvan deel ook 

voor de lokale gemeenschap beschikbaar zou kunnen worden in toekomst. 

Broederlijk Delen 

Maryleen voegde bij de aanvraag een bijlage met specifieke informatie toe rond een project van 

Broederlijk Delen. Aangezien de campagneperiode zich situeert in maart zal in de toekomst de 

aanvraag ingediend worden in het najaar (bespreking november/december) waardoor de 

toegekende steun uitbetaald en gelinkt kan worden aan de komende campagne in maart van het 

volgende jaar. 

 

• Wereldwinkel – 1ste schijf toelage 2021 

Wereldwinkel 

Beatrijs mailde de vraag voor agendering storting 1ste schijf voor de Wereldwinkel in aanloop 

naar deze vergadering. We houden er rekening mee dat deze vraag gespreid over 3 

bijeenkomsten aan bod zal komen > kan volgen op de storting van de schijven aan de GROS 

vanuit het lokaal bestuur. 

De Wereldwinkel (zie punt 3 reglement) zal jaarlijks ook toelichting bezorgen bij het jaarverslag 

en de rekeningen. 

Besluit aanvragen: 

GROS 

vergadering 
Aanvrager omschrijving Besluit/opmerking 

 Viva Salud 
5.1- steun aan organisatie met actieve 

leden in Hoeilaart 
OK € 4500 

 LEEF 
5.1- steun aan organisatie met actieve 

leden in Hoeilaart 
OK € 4500 

 Broederlijk Delen 
5.1- steun aan organisatie met actieve 

leden in Hoeilaart 
OK € 4500 

 Wereldwinkel 
3. sensibilisering rond eerlijke handel en 

FairTrade via Wereldwinkel Hoeilaart 

1ste schijf OK – 1/3 van 

voorziene budget GROS 

 

• Suggesties en opmerkingen bij het gebruik van de nieuwe online aanvraagformulieren 

mogen zeker bezorgd worden  

• Marijke vraagt na of het mogelijk is daar een bijlage aan toe te voegen + vraagt ook 

papieren versie formulier aan voor Agnes. 

• Organisaties die in het verleden subsidie ontvingen te contacteren met informatie over het 

nieuwe reglement  en verwijzen naar formulieren en timing voor aanvragen  

• Agnes zal dit doen voor Martin De Kegel maar niet meer voor WSM (Wereldsolidariteit 

– haar contactpersoon is er niet meer actief en ze heeft er geen contact meer mee – 

deden de laatste jaren ook geen activiteiten meer in Hoeilaart). 

 

2.  HOEILAART, FAIRTRADE GEMEENTE 

• Heropstart werkgroep FairTrade Gemeente: verslag 

• Bespreking ideeën en vragen uit de werkgroep 

Anita brengt verslag uit van het 1ste overleg (na ongeveer 3 jaar) van de trekkersgroep 

FairTrade (FT) Gemeente (zie ook bijlage). Volgende puntjes komen uitgebreider aan bod: 

• Gemeentelijk aankoopbeleid: 

o Anita neemt contact met Katrien Claes voor afspraak ivm cafetaria GC – FT-aankoop 

zou volgens afdelingshoofd opgenomen moeten worden binnen groter geheel 



o Voor Nerocafé was al bepaald dat er minstens 2 FT-producten verkocht worden > 

zou 2 soorten fruitsap worden – nog geen idee wanneer heropening gepland is 

o FT-aankoopbeleid evalueren >> suggestie: FT-trekkersgroep zal aan het college 

vragen om het overzicht van FT-aankopen op te nemen in de rapportage over 

besteding budget – aan de afdelingshoofden wordt gevraagd hoe zij dit zullen 

aanpakken en wat ze het voorbije jaar gedaan hebben aan de uitvoering van het 

beleid inzake FT-aankopen en hoe medewerkers dit doen 

o Vraag aan college om overzicht te bezorgen van FT-aankoopbeleid en hoe dat zich 

verhoudt tot totaliteit van aankopen bij zowel gemeente als OCMW 

o Bedenking dat aankoopbeleid verder moet gaan dan puur ‘FairTrade’ maar er zeker 

ook aandacht is voor duurzaamheid en niet enkel focus op label rond FT. Duurzaam, 

aandacht voor klimaat, lokale producten,…  Sandra verwijst naar methodieken die 

volledige aankoopketen bekijkt – zij vraagt nog na of de MVO-scan nog bestaat. 

Hierover formuleerde de GROS een paar jaar geleden een advies maar tot op heden 

is deze scan (nog) niet gebeurd. 

 

• Hoe zal FT-trekkersgroep zich in de toekomst verhouden tot de GROS? Als onderdeel 

ervan of zal deze werkgroep evolueren naar een aparte groep die voor het lokaal bestuur 

een eerder officieel karakter krijgt als werkgroep?  

Ter info: de trekkersgroep was bij de start een autonome werkgroep die erin geslaagd is 

de titel van FairTradeGemeente voor Hoeilaart te behalen. Na verhuis uit Hoeilaart van 

een aantal leden viel de groep uit mekaar en nam de GROS de taak over. De voorbije 

periode werd er echter weinig actie ondernomen. Met de herbevestiging van de titel 

besloten een aantal GROS-leden om de trekkersgroep opnieuw op te starten. Het hebben 

van een actieve trekkersgroep is nog steeds één van de criteria om de titel FairTrade 

Gemeente te behouden.    

o > eerder gaan voor aparte werkgroep met Anita als contactpersoon – zij zal verslag 

uitbrengen van de werkgroep aan de GROS. Op die manier heeft deze werkgroep een 

zekere autonomie met een eigen coördinator zodat er vlugger gewerkt kan worden.  

o > vraag om zeker goede afspraken te maken over hoe de werkgroep zich verhoudt 

tot de GROS + rond budget aangezien dat aan de GROS uitbetaald wordt 

▪ Wanneer er voorstel is waarvoor budget nodig is, wordt dit ook besproken door 

GROS vooraleer beslissing te nemen (vb voor organisatie van bepaalde acties, 

aankopen, organisatie workshops,..). 

o Wanneer de onderlinge afspraken duidelijk zijn, wordt dit ook gecommuniceerd naar 

het lokaal bestuur zodat het ook voor het college duidelijk is hoe er in de toekomst 

gewerkt wordt. 

De concrete afspraken rond de werkgroep FairTrade Gemeente vormen een agendapunt 

tijdens de GROS in september. 

 

• In 2021 starten een aantal acties tijdens de ‘Week van de FairTrade’ in oktober (6 tot 

16/10). Deze week sluit aan op de ‘Week van de duurzame gemeente’ eind september. 

 

• Onderwijs - aanbod vanuit GROS: Anita vraagt dit niet te bespreken op onderwijsoverleg 

(aan te passen in verslag trekkersgroep) maar de groep zal dit verder oppikken met de 

beide scholen.  Op dit moment is er aanbod: 

o workshops in het kader van 11.11.11. (via DJAPO – werking wordt gereorganiseerd - 

komen vrijdag 2 juli naar Hoeilaart voor overleg) waarvoor GROS budget voorziet. 

De workshops van dit schooljaar zijn in beide scholen doorgegaan en werden allen 

zeer positief geëvalueerd.    

o lespakketten (en mogelijkheid klasbezoek) via Wereldwinkel  



Maurice deed via de ouderraad van het Groene Dal al navraag of hierover van gedachten 

kan gewisseld worden – zelfde vraag te stellen aan de Sint-Clemensschool. Nu worden 

er vaak rechtstreeks met leerkrachten afspraken gemaakt waardoor verschillende 

aanpak > beide scholen bevragen rond noden en mogelijkheden, en dan voorstel 

formuleren voor zowel kleuters als lagere school. 

• Provincie Vlaams-Brabant heeft beslist haar FT-label niet te vernieuwen maar zal vooral 

aandacht hebben voor streekproducten en korte keten landbouw (cfr Randkrant mei 

2021). Spijtig voor de FairTrade werking! Met subsidies voor ‘klimaat in het Zuiden’ 

wordt de focus ook meer gelegd op  klimaat en milieu + duurzaamheid in het algemeen 

en minder focus op algemeen beleid naar het Zuiden.  

 

• In verslag aan te passen: het FairMagazine wordt verspreid in Hoeilaart (niet ‘kan 

verspreid worden’) vanuit de Wereldwinkel die hiervoor de GROS-subsidie gebruikt.  

 

In de marge hiervan: Wereldwinkel organiseert aantal activiteiten rond 35ste verjaardag 

in het najaar maar het is nog steeds niet duidelijk of de zaal in de Koldam gebruikt kan 

worden > moeilijk organiseren wanneer het zo lang wachten is op antwoord voor de 

zaalreservatie. Het ziet ernaar uit dat niet alleen corona aan de oorzaak ligt maar het 

steeds zo lang zal duren gezien ook de reservaties voor sport (ook competitie,…) binnen 

moeten zijn vooraleer puzzel gelegd kan worden. De polyvalente zalen worden immers 

ook door heel wat sportverenigingen gebruikt. Annelies bevestigt dat het college het 

voorstel van jaarplanning behandelde en verenigingen snel reactie mogen verwachten. 

 

• Voorstel pakketten voor de horeca: dit is bij een voorstel gebleven nadat Raad voor 

Lokale Economie niet wenste samen te werken met de GROS hiervoor. Trekkersgroep 

pikt dit idee terug op en doet voorstel naar GROS (budget nodig). Actie kan ook kaderen 

binnen de week van de FairTrade.  

 

• Zomerbar kleurt FairTrade 

o Bij deze nog een warme oproep om er ook even langs te gaan! 

o 3 vrijdagmiddagen tijdens de markt (week 1: Broederlijk Delen en Martin De Kegel – 

week 2: 11.11.11. – week 3: Viva salud en Leef - Wereldwinkel springt in waar nodig 

en levert ook de producten). Bar open vanaf 10u. 

o Barinkomsten gaan naar GROS die facturen betaalt en andere kosten draagt + 

achteraf verdeling bepaalt voor de meewerkende verenigingen na aftrek van kosten 

o Telkens muziek: 2 keer groepje van Johan Kayaert en 1 keer Peter Schneider > elk 

groepje kost € 350 en wordt door GROS betaald. 

o Praktische organisatie: er wordt gewerkt met kassa (cash) en gewone prijslijsten 

o Marijke vraagt nog aan coördinator evenementen Sam – zie mail met antwoorden 

▪ extra tafels en stoelen (beschikbaar in aanhangwagen naast ottobus) 

▪ 4 herashekken (zijn aanwezig) voor gebruik banner Hoeilaart,FairTrade 

Gemeente – te bekijken hoe best geplaatst om voldoende zichtbaar te zijn  

▪ Contant geld niet via gemeente – QR-code scannen is nog wel handig voor 

evaluatie en geeft idee van verbruik, aanwezigheden,… (iemand van GROS kan 

dit ook doen en na bestelling kiezen voor ‘cash’ zodat registratie toch gebeurt) 

▪ Tijdens het weekend dat LEEF de bar uitbaat (weekend 30/7) is ook een 

muziekgroepje voorzien > Aletha kan aanvraag doen bij GROS voor 

ondersteuning zodat groepje betaald kan worden (via 

https://www.hoeilaart.be/aanvraag-steun-sensibilisering-door-hoeilaartse-

organisaties-verenigingen-personen ) 

 

https://www.hoeilaart.be/aanvraag-steun-sensibilisering-door-hoeilaartse-organisaties-verenigingen-personen
https://www.hoeilaart.be/aanvraag-steun-sensibilisering-door-hoeilaartse-organisaties-verenigingen-personen


3.  INITIATIEVEN 

3.1. Zomerbar Gemeenteplein: laatste afspraken 

Zie hierboven 

 

3.2. Duurzame Doendersdag (9/10/2021): concept en oproep werkgroep 

In voorbereiding op de bespreking tijdens de GROS deed Marijke rondvraag bij verenigingen die 

in het verleden actief meewerkten en dit kwam op 21/6 aan bod tijdens het overleg met 

schepenen Annelies (ontwikkelingssamenwerking) en Joy (klimaat en milieu):  

• Samen Voor: Repair Café in principe OK – geen fashionswap 

• Gezinsbond nog geen reactie ontvangen 

• Vraag vanuit Druifkracht om actief aanbod te kunnen bieden (kadert binnen project 

‘Duurzame Druivenstreek waarbinnen meerdere gemeenten samenwerken) 

• Milieudienst/-raad kan in principe ook terug bijdrage leveren. 

Gelet op de ervaring van voorbije jaren werd voorgesteld om vooral een dagprogramma te 

voorzien en niet direct een activiteit te zoeken voor ’s avonds aangezien het anders misschien 

een té lange dag wordt voor vrijwilligers en medewerkers. GROS-leden willen dit verder bekeken 

aangezien er op dat moment mogelijks een ander doelpubliek aangesproken kan worden (cfr. 

succesvolle avondactiviteiten die eerder op programma stonden). 

In antwoord op de vraag hierover wordt gesteld dat het niet de bedoeling is dat de volledige 

organisatie gebeurt vanuit gemeentelijke diensten. Vandaar ook dit agendapunt en vraag wie er 

namens GROS deel wil uitmaken van een werkgroep. Aangezien GROS over het budget voor de 

organisatie beschikt kan de coördinatie ook van hieruit gebeuren. Er is op dit moment nog niets 

beslist of vastgelegd maar het is wel de bedoeling dat dit gebeurt voor 9 juli als er veel input 

van medewerkers nodig is gezien de komende vakantieperiode. Uit te nodigen voor werkgroep:  

• Samen Voor (RepairCafé) 

• Gezinsbond (tweedhandsbeurs?) 

• Druifkracht - Herman Baeyens (milieu en duurzaamheid)  

• GROS: Carmen + wie wil zich hier nog voor inzetten?  

Suggesties GROS rond het programma: 

• filmnamiddag of -avond (suggestie: ‘Tony, de film’ over Tony Chocolonely – Beatrijs kijkt 

na wat er mogelijk is binnen aanbod Oxfam rond gezond en duurzamer voedselsysteem) 

• wat met verenigingen die aangesloten zijn bij GROS >> laat aub weten voor 1 juli of en 

wat je graag wil doen tijdens duurzame doendersdag. 

• Aandacht voor verlenging titel FairTrade Gemeente 

 

 

4.  ADVIEZEN EN ADVIESRADEN 

4.1. Advies herwerkt subsidiereglement jubilerende verenigingen: ter info  

Annelies laat weten dat de suggestie van Rein om nog een zin uit het reglement korter te maken 

nog weerhouden werd. Aangepast voorstel gaat ter goedkeuring naar gemeenteraad juni. 

 

4.2. Nieuws van het interradenoverleg 

• Cultuurraad werkt verder aan voorstel om ‘drink’ te organiseren voor 

verenigingen/vrijwilligers – vermoedelijk begin september bij heropstart seizoen – 

oproep naar raden voor samenwerking 

• Seniorenraad: voorstel advies rond timing en betrokkenheid adviesraden ivm procedure 

advieswerk – idee interradenoverleg om input andere raden te verzamelen 

• Verwacht advies(vraag) ivm heraanleg buitenomgeving koldam 

• Uitwisseling info over werkgroepen binnen verschillende raden 

• Heropstart raden: idee rond combinatie online en fysiek vergaderen met nodig materiaal 

• Problematiek subsidiereglementen en erkenningsreglement verenigingen 

• Relance verenigingen: CIRM en CERM – CO²meters – reglement – uitleendienst  

• Doenderbudget  



5.  NIEUWS VAN EN VRAGEN AAN DE SCHEPEN 

• Geen verder nieuws dan wat al aan bod kwam 

• Vraag voor Annelies: meer duidelijkheid over aanwezigheid en taakinvulling secretaris 

GROS > vaak afwezigheidsbericht en aangeven dat taakinhoud niet voorziet in 

ondersteuning + vraag om kennis te maken met afdelingshoofd Leven en hierover in 

gesprek te gaan. 

o Marijke bezorgt overzicht aan-/afwezigheden voor komende werken 

o Nadine uitnodigen volgende vergadering + korte voorstelling vanuit de GROS zodat 

ook voor haar duidelijk is waar de GROS en de werkgroepen ervan mee bezig zijn. 

 

6.  VARIA  

• Agnes bezorgde via mail info uit Sri Lanka en verwijst naar de milieuramp die zich daar 

momenteel voordoet met als gevolg dat vissers niet kunnen werken en inwoners voedsel 

missen. Lieve zal een aanvraag voor noodhulp bezorgen aan GROS Hoeilaart. 

 

• Van Hier Tot Ginder – editie juni 

o Ook pdf-versie opvragen bij drukkerij 

o Evaluatie: volgende keer betere afspraken rond inhoud en wie teksten aanlevert 

zodat zeker voldoende tekst voorhanden is 

o Vraag Agnes om iets te publiceren rond 20 jaar bestaan van vereniging Martin De 

Kegel zodat hier ruchtbaarheid aan gegeven kan worden > terug op agenda van 

GROS najaar voor publicatie oktober of maart 2022 

▪ Ter info: probleem vergiftiging water door schipbreuk – vissers hebben 

geen werk meer + amper vis voor voedsel >> kan beschouwd worden als 

vraag noodhulp mits bezorgen info – er volgt informatieve tekst hierover 

- > zou zeker ook onder de aandacht gebracht moeten worden 

 

• Voorstel rond thema ‘dekoloniseren’ – Aletha geeft woordje uitleg 

o Aletha werd dit jaar vanuit de 4de-pijler werking gevraagd om deel te nemen aan 

werkgroep rond dit thema met als doel in de toekomst ook in samenwerking met 

GROS,… te kunnen workshops organiseren  -- ontwikkelingssamenwerking gaat 

verder dan hulp bieden maar ook vb beeldvorming,… - zijn nu aan de slag rond 

verschillende methodieken - zou gelanceerd worden in periode 11-campagne 

 

• Els Hertogen komt op 15 november een voorstelling geven van haar boek “Van liefdadig 

naar Rechtvaardig”, 11 stemmen over de toekomst van internationale solidariteit. 

o Anita heeft boek gelezen en geeft  het door zodat iedereen het kan lezen. Het boek 

is ook in de Bibliotheek en in de Wereldwinkel voor de vrijwilligers beschikbaar. 

 

Volgende bijeenkomst(en): planning zomer + najaar 

• Donderdag 9 september 

• Dinsdag 12 oktober 

• Donderdag 18 november 

• Maandag 13 december (Annelies verontschuldigd omwille van gemeenteraad) 

 


